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Referat af styrelsesmødet 19.9.2022 kl. 9:00-11.00 

 
Referent: Thomas 

Ordstyrer: Tea 
Mødeleder: Lone 
 

Punkter Resultat 

1. Godkendelse af dagsorden Dagsorden blev godkendt 

2. Godkendelse af referat 28.8.2022  Referat blev godkendt 

3. Opfølgning på igangværende arbejdet 
med  

• Åbent medlemskursus 
 

 

 
 

• Styrelsen drøftede 
programmet åbent 

medlemskursus.  
 

4. Kredskontoret 
 

• Julegaver til TR. Hvem kigger på dette? 

 

 
 

 
• Arbejdstidsregistrering. 

 
 

 
• De to halve temadag i Sektor MED. D. 

13.10 og d. 1.feb. 23. “psykologisk 

tryghed” er aflyst. 
 

• HUSK Temamøde om Psykologisk 
tryghed d. 26. oktober. Skal vi sende 
noget til TR? 

 
• Samarbejdsmødet for parterne og 

skolerne i Svendborg d. 3. oktober på 
FOOD 

 

 
 

• Styrelsen drøftede julegaver til 

TR’ erne. Igen i år vil der være 
mulighed for at vælge mellem 

en gave med og uden alkohol. 

 
• Styrelsen drøftede kort, 

arbejdstidsregistreringen som 
er i gang på skolerne. 

 
• Lone Orienterede om aflysning 

af de halve temadage. 
 
 

• Det blev besluttet ikke at 
sende noget om temamødet til 

TR. 
 
 

• Lone orienterede om 
planlægningen af 

samarbejdsmødet. Det bliver 
underviser Bent Suhr der 

faciliterer mødet. Lone har 
aftalt med forvaltningen i 
Svendborg at søge om midler 

til dette og fremtidige møder 
hos DLF, som har en pulje 

man kan søge fra. 

5. TR/AMR arbejdet.  
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• Gitte og Susanne arbejder med 
risikovurderinger af klasser. De vil 

inddrage AMR. 

 
 

 
 

• Møde d. 19/9 om skolestruktur på 

Langeland. 

 
 

 
 

 
• Budget Svendborg 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

 
• Kongres 

 

 

 
 

 
 

• TR/AMR- kursus nov. Julefrokost. 

• Susanne og Gitte orienterede 
om deres arbejde med 

risikovurderinger. Idéen er at 
udforme et simpelt skema, 

hvor man kan lave en 
risikovurdering. 

 
• Susanne orienterede om, at 

der er planlagt et 

vidensdelingsmøde mellem 
tillidsvalgte fra Langeland og 

TR fra et par af skolerne i 
Svendborg, som har erfaring 
fra skoler med flere matrikler. 

 
• Gitte orienterede om de 

afgivne høringssvar og det 
læserbrev, som har været 
sendt til avisen. Status er at 

der er udsigt til flere 
besparelser fremadrettet. I 

sektor-MED har Lone i 
samarbejde med næstformand 
Merete sat på dagsorden, at 

man skal revidere de 
forskellige politikområder med 

henblik på at finde 
hensigtsmæssige besparelser. 
 

• Lone opfordrede til at 
medarbejdere og 

styrelsesmedlemmer 
orienterer sig i det materiale 
der er begyndt at komme ud 

om kongressen. 
 

• Lone orienterede om de 
foreløbige planer for kurset. 
Styrelsen besluttede at går 

videre med planerne. 

6. Ukraine • Der er på nuværende færre 

Ukrainske børn i klasserne end 
forventet på Langeland. På 

flere af skolerne i Svendborg 
er der erfarne DSA-lærere, der 
vil kunne varetage 

undervisningen i DSA. 
Spørgsmålet er om løsningen 

med at denne undervisning 
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varetages af PPR er den mest 
hensigtsmæssige. 

7. FH 
• FH Svendborg. Vælgermøde d. 

28.9.2022 på FGU. Velfærdsområdet er 
et af emnerne. Mulighed for at holde et 

kort oplæg. 

 

 

 
• Skal kredsen afholde eget vælgermøde 

i forbindelse med det kommende 
folketingsvalg? 

 

 
• Thomas orienterede om 

dialog/vælgermøde som FH 
Sydfyn er værter for. 

Styrelsen vil reklamere for det 
via Facebook og direkte mail 
til medlemmerne. 

 
• Da kredsen støtter FH’s 

vælgermøde, afholder kredsen 
ikke deres eget vælgermøde i 
forbindelse med valget 

 
 

 

 

8.  Skolepolitisk arbejde 

 

• Lene orienterede om at hun 
har været på konference om 
meddelelsesbogen. Hun har 

kendskab til at de lokale 
skoleledere har nedsat en 

gruppe for at komme med 
forslag til, hvordan den skal 
bruges. Dette emne skal op på 

næste TR møde.  

9. Særlige medlemsgrupper 

 

• Intet 

10. Det forpligtende kredssamarbejde, 

alle områder.  
• Orientering om mødet i Arb.Polfo. 

Referat vedlagt. 

 

• Lene orienterede om mødet 

om grøn omstilling. 
• Susanne orienterede om 

mødet i Arb-polfo.  
 
 

11. Overenskomst/arbejdstid/-
kommunerne. 

• Skolestruktur på Langeland. Kredsens 
holdning 

 
 
 

 
• Arbejdstidsaftale på Ærø 

 

 
 

• Steen og Thomas fremlægger arbejdet 
med næste overenskomst OK24 

 
 

• Susanne orienterede om 
status på skoleområdet på 

Langeland. Styrelsen drøftede 
situationen og hvordan 
kredsen skal forholde sig. 
 

• Lone orienterede om, at der er 

ved at blive indgået en lokal 
arbejdstidsaftale på Ærø. 
 

• Steen orienterede om 

materialet til lokale TR- 
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• Henvendelse til Langeland vedr. 
Samarbejdsspore 

 

 
• Kommende lønforhandlinger på 

Langeland. 

 

møder. Møderne skal 
kortlægge lokale og centrale 

problemstillinger man kan 
arbejde videre med. Styrelsen 

besluttede at sætte processen 
i gang. TR’ erne bliver bedt om 
at afholde møde. Steen og 

Thomas præsenterer 
materialet for TR’erne på TR-

mødet d. 26/9. 
 

• Lone orienterede om at hun er 

i kontakt med Langeland i 
forhold til samarbejdssporet. 

 
• Susanne orienterede om at der 

er lagt op til at udskyde 

lokallønsforhandlingerne på 
Langeland. 
 
 

 

 

2. Kommunikation 

• Nyhedsbrev sept. 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

• Nyhedsbrev okt. 

 

• Meddelelsesbog (Lene) 
• Grøn omstilling (Lene) 

• Nye vejledninger om 
indberetning af arbejdsskader 
(Susanne) 

• Selvbetalte omsorgsdage 
(Johanna) 

• Aftale på Ærø (Thomas) 
• Budgetopfølgning (Gitte) 
• 3. okt. (Lone) 

 
• Åbent medlemskursus. Tea. 

Lone Foto 
 

 
Styrelsesmedlemmernes brug af 
Facebook blev drøftet og skal på 

dagsorden på et senere STM-møde 

13. Budget Gitte orienterede om Budgettet og 

Lone orienterede om kommunikation 
med seniorerne. 

14. Punkter til næste møde. • Pensionister 
• Velfærdskommune 

• Facebook 
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